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Inleiding 

De fracties van D66, SGP/CU, SBN en Natuurlijk Nieuwkoop hebben op 28 februari 2022 schriftelijke

vragen gesteld over de Situatie  Rusland. Kortheidshalve wordt verwezen naar de bijlage 

bij deze beantwoording. 

1. Vraag:  

Kan het college starten met een inventarisatie van mogelijke plekken waar (tijdelijk) 

Europese ingezetenen kunnen worden opgevangen in onze gemeente en de raad hierover 

informeren? 

Antwoord: 

Ja. Inmiddels zijn bij ons al enkele inwoners bekend die (tijdelijke) woonruimte beschikbaar willen

en kunnen stellen voor eventuele opvang. Uiteraard zijn wij zelf ook proactief op zoek naar 

geschikte locaties zodat we klaar staan om te helpen wanneer dat nodig is. 

In het najaar van 2021 is binnen de Veiligheidsregio Hollands Midden (VRHM) ook al intensief

gezocht naar locaties voor noodopvang. Binnen onze gemeente zijn destijds geen locaties 

gevonden die geschikt waren volgens de criteria van het COA. Ook het aanleggen van een 

hotelboot was niet mogelijk vanwege de noodzakelijke doorvaarthoogte en breedte.  

Als op korte termijn gekozen wordt voor crisis noodopvang (NCO) heeft de VRHM de 

binnen de regio. In onze gemeente geldt dat, gelet op NCO te stellen eisen, alleen de sporthallen

geschikt zijn. Daarnaast zullen wij kijken of we met creatieve oplossingen ook nog andere locaties

kunnen inzetten. Als onze gemeente wordt aangewezen voor NCO zullen wij hieraan voldoen en

de raad hierover informeren.  

Bij deze vraag is het goed op te merken dat bij de opvang van vluchtelingen onderscheid wordt 

gemaakt tussen opvang (door het COA in  noodopvang (door het COA in tijdelijke locaties

zoals kazernes, evenementenhallen etc.) en crisisnoodopvang (NCO, door de 

De status van vluchtelingen uit de  wijkt af van andere vluchtelingen omdat zij geen

visumplicht hebben. Vluchtelingen uit  met een paspoort hoeven zich niet te melden bij

een asielzoekerscentrum, maar mogen dat wel. Burgers uit  mogen in ieder geval 
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negentig dagen in Nederland blijven, zonder dat zij daarvoor een visum nodig hebben. Het 

kabinet overweegt om die periode te verlengen. Als zij echter een beroep willen doen op opvang 

is het wel noodzakelijk dat zij asiel aanvragen. Zonder asielaanvraag kan geen beroep gedaan

worden op voorzieningen. In de Tweede Kamer is op 28 februari 2022 een motie (36045-12)

aangenomen waarin de Kamer de regering verzoekt  te waarborgen dat alle  in 

Nederland toegang hebben tot voorzieningen waar vluchtelingen recht op hebben, zoals 

gezondheidszorg en onderwijs voor k  Op welke wijze de regering uitvoering gaat geven 

aan deze motie is nog niet bekend. 

2. Vraag: 

Heeft het college zicht op  ingezeten die (tijdelijk) in Nieuwkoop verblijven en zich erg

betrokken voelen bij wat er in hun (geboorte)land gebeurt en wat kan de gemeente college voor

deze personen betekenen? 

Antwoord: 

Er zijn binnen onze gemeente 4 inwoners ingeschreven met  nationaliteit. Tot op 

heden hebben ons geen verzoeken bereikt voor ondersteuning. Als dat wel het geval is zullen wij

afhankelijk van de vraagstelling bezien wat wij voor deze inwoners kunnen betekenen.  

Wellicht zijn er ook onder niet-ingeschreven arbeidsmigranten, mensen met de 

nationaliteit, maar daar is geen informatie over bekend. Zij hebben zich vooralsnog ook niet 

gemeld. Wij zullen via ons bekende uitzendbureaus en werkgever informeren of zich onder de 

arbeidsmigranten ook  bevinden.  

3. Vraag: 

Wij kunnen ons voorstellen dat dezelfde vragen in andere gemeenten worden gesteld. Staat het

college welwillend tegenover een regionale samenwerking hierin en is bekend of een dergelijke

samenwerking al wordt ingezet? 

Antwoord: 

Uiteraard staat het college welwillend tegenover regionale samenwerking. Dit onderwerp is groot

en gaat ver over onze eigen gemeentegrenzen. Binnen het sociaal domein werken wij intensief 

samen met de gemeenten in de Rijnstreek en in de VRHM zal de samenwerking ook op dit gebied

intensief zijn. 

4. Vraag: 

Is er  wat de gevolgen zijn van het plotseling wegvallen van Gazprom als 

gasleverancier? 

Antwoord: 

Voor ons college staat voorop dat wij ons niet senang voelen bij het langer afnemen van Russisch 

gas met Gazprom als leverancier. Wij kijken naar mogelijkheden om ons contract voortijdig op te

zeggen maar moeten dit wel in samenspraak met andere gemeenten doen. De gemeente 

Nieuwkoop heeft namelijk samen met een aantal andere gemeenten in de regio, via een EU-

aanbesteding gas ingekocht bij Gazprom. Samen met deze gemeenten bezien wij op dit moment

de diverse 

5. Vraag: 

Is het college, evenals enkele anderen gemeente, mogelijk van plan om op een  wegval

van Gazprom voor te sorteren en/of hier mogelijk zelf het initiatief in te nemen? 

Antwoord: 

De situatie kan per gemeente verschillend zijn. Wij kunnen alleen oordelen over het contract wat 

we regionaal hebben afgesloten. De looptijd van de overeenkomst is tot en met 31 december

2023. Wij zijn er voorstander van om samen met de andere gemeente op te trekken. Op dit 

moment wordt de relevante informatie verzameld. De eerste adviezen hebben wij al ontvangen. 
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Deze zijn geheim vanwege de juridische en belangen in deze voor alle betrokken

gemeenten.

6. Vraag:

Kan het college in kaart brengen wat mogelijke opties zijn om het contract eerder te ontbinden en

wat voor een impact dit zal hebben?

Antwoord:

Samen met de andere gemeenten wordt dit bezien (zie ook antwoord op vraag 5). Gelet op de

sterk gestegen (en mogelijk nog verder stijgende) gasprijzen zal een eventuele eerdere

ontbinding zeker gevolgen hebben.

7. Vraag:

Wil het college aansluiting zoeken bij de andere gemeenten (en mogelijk met de VNG) verder

werken aan de uitwerking hiervan?

Antwoord:

Ja, wij werken al nauw samen.

8. Vraag:

In verschillende gemeenten wordt uit solidariteit met een toren, gebouw of brug verlicht.

Andere gemeenten hijsen bijvoorbeeld weer een vlag.

Wil het college ook met een teken van solidariteit komen met de situatie in

Antwoord:

Zoals u bekend is hijsen wij permanent de drie vlaggen bij het gemeentehuis (Nieuwkoop,

Nederland en EU). Om de solidariteit met te tonen zullen wij de EU-vlag tijdelijk

vervangen. De vlag is besteld, maar op moment van schrijven nog niet binnen. Zodra de vlag

binnen is zullen wij deze hijsen.

9. Vraag:

Mogelijk wordt er gewerkt naar het inzamelen van eten en/of materialen. Kan de gemeente op

deze mogelijke verzameling inspelen en op zoek gaan naar geschikte locaties voor een dergelijke

actie?

Antwoord:

Als ons een dergelijk verzoek bereikt zal worden bezien welke faciliteiten wij kunnen bieden.

burgemeester en wethouders van Nieuwkoop

Nicolette Caspers

secretaris

Robbert-Jan van Duijn

burgemeester
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